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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 2. december 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 5 vedr. forslag til lov om ændring af sundhedslo-
ven (ophævelse af regler for egenbetaling for behandling med kunstig befrugt-
ning, refertilisation og sterilisation i det offentlige sundhedsvæsen samt tolke-
bistand m.v.) (L 37) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 5:
’’Hvad regner ministeren med at lovforslaget vil koste i 2012, når man forven-
ter et større flow, pga. dem der ikke har ladet sig behandle i 2011?”

Svar:
Som det fremgår af lovforslaget, vil tilbagerulningen af reglerne i L 37 medføre 
udgifter for 213 mio. kr. 

Jeg har naturligvis forståelse for, at der i en periode efter 1. januar 2012 vil 
være større efterspørgsel på behandling på de offentlige fertilitetsklinikker, og 
at der er risiko for, at der kan opstå ventelister på grund af det. Behandling 
med kunstig befrugtning skal selvfølgelig finde sted så hurtigst som muligt, og 
jeg håber, at efterspørgslen efter behandling hurtigt vil justere sig og finde et 
normalt leje. 

For at sikre en nødvendige prioritering af ressourcer i sygehusvæsenet samt 
at sikre en rimelig balance mellem prioriteringen af et offentligt tilbud om kun-
stig befrugtning og prioriteringen af anden behandling i sygehusvæsenet er det 
min opfattelse, at der ikke på nuværende tidspunkt er grundlag for at afsætte 
yderligere midler til fertilitetsbehandling ud over de nævnte 213 mio. kr. (til det 
reproduktive område) i medfør af finanslovsaftalen.

Med venlig hilsen

Astrid Krag     /      Anna Skat Nielsen
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